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Udlændinge- og Integrationsudvalget 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

Udlændinge- og Integrationsudvalget har den 20. juni 2017 stillet følgende 

spørgsmål nr. 921 (alm. del) efter ønske fra Sofie Carsten Nielsen (RV) til 

udlændinge- og integrationsministeren, som hermed besvares endeligt. 

 

Spørgsmål nr. 921: 

 

Vil ministeren kommentere henvendelsen fra Ægteskab Uden Grænser af 14. 

april 2017 (jf. UUI alm. del – bilag 169) samt oversende regeringens svar til 

Ægteskab Uden Grænser til udvalgets orientering? 

 

Svar: 

 

For så vidt angår anmodningen om at kommentere henvendelsen af 15. april 2017 

fra Ægteskab Uden Grænser kan jeg henvise til mit svar af 9. juni 2017 til 

Ægteskab Uden Grænser, der vedlægges i kopi. Samtidig skal jeg henvise til svar af 

16. maj 2017 på spørgsmål nr. 648 (UUI – alm. del) om årsagen til stigningen i 

sagsbehandlingstiden på familiesammenføringsområdet.   

 

Til brug for besvarelsen af spørgsmålet har Udlændinge- og 

Integrationsministeriet endvidere indhentet en udtalelse fra 

Udlændingestyrelsen, der bl.a. har oplyst følgende, som jeg kan henholde mig til: 

 

”Udlændingestyrelsen har i perioden 1. januar-30. juni 2017 modtaget i alt 

ca. 3.600 ansøgninger på familiesammenføringsområdet (ca. 3.000 

ansøgninger om familiesammenføring fra ægtefæller, faste samlevere eller 

børn under 15 år og ca. 600 ansøgninger om familiesammenføring fra andre 

familiemedlemmer end ægtefæller, faste samlevere eller børn under 15 år). 

 

I perioden 1. januar-30. juni 2017 har Udlændingestyrelsen afgjort i alt ca. 

6.100 ansøgninger (ca. 5.300 ansøgninger om familiesammenføring med 

ægtefæller, faste samlevere eller børn under 15 år med enten en tilladelse 

eller et afslag og ca. 800 ansøgninger om familiesammenføring fra andre 

familiemedlemmer end ægtefæller, faste samlevere eller børn under 15 år, 

med enten en tilladelse eller et afslag). 

 

Udlændinge- og Integrationsudvalget 2016-17
UUI Alm.del endeligt svar på spørgsmål 921
Offentligt

Udlændinge- og Integrationsudvalget 2016-17
UUI Alm.del endeligt svar på spørgsmål 1125
Offentligt
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Udlændingestyrelsen har således hidtil i 2017 afgjort betragteligt flere 

ansøgninger, end styrelsen har modtaget.  

 

Pr. 19. juli 2017 var det samlede antal verserende 

familiesammenføringsansøgninger i Udlændingestyrelsen ca. 6.500 (ca. 

5.100 fra ægtefæller, faste samlevere eller børn under 15 år i 

Udlændingestyrelsen og ca. 1.400 fra andre familiemedlemmer end 

ægtefæller, faste samlevere eller børn under 15 år). Det samlede antal 

verserende familiesammenføringsansøgninger er således løbende nedbragt 

siden februar 2016, hvor antallet toppede med ca. 12.000 ansøgninger.  

 

Ultimo august 2017 indføres en ny organisationsstruktur i 

Udlændingestyrelsen, hvor der overføres et større antal medarbejdere fra 

asylområdet til bl.a. familiesammenføringsområdet. I den forbindelse 

oprettes et ekstra kontor i Udlændingestyrelsens Center for Familie og 

Besøg. Omstruktureringen og styrkelsen af opholdsområdet er muliggjort af 

den lavere tilgang af asylansøgninger, der er sket i 2016 og 2017, og den 

deraf følgende nedbringelse af antallet af verserende asylsager. Det er 

således forventningen, at antallet af verserende familiesammenføringssager 

vil fortsætte med at falde i 2. halvår og dermed også på sigt medføre 

kortere sagsbehandlingstid. 

 

Opgørelsen over antallet af indgivne ansøgninger og afgjorte ansøgninger er 

opgjort på baggrund af foreløbige registreringer opgjort. pr. 2. juli 2017. 

Opgørelsen over antallet af verserende ansøgninger er opgjort på baggrund 

af foreløbige registreringer pr. 19. juli 2017. Generelt bemærkes, at de 

statistiske oplysninger er behæftet med usikkerhed, da det elektroniske 

sagsbehandlingssystem er opbygget som et journaliserings- og 

sagsstyringssystem og ikke som et egentligt statistiksystem.” 
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